
存款 餘額/存額 證明暨交易明細申請書
Application for Statement(s) of Deposit Balance/Deposit Amount Certificate and Transaction Details

依財政部88年09月13日台財融字第88737515號函規定金融機構辦理核發存款餘額證明，應請特加注意客戶存款資金
來源去向及其真實性，對於以不實存款資金或直接間接暫借頭寸以充驗資之用之客戶申請出具資金證明者，應嚴予
拒絕證明。
As required by the Ministry of Finance under its Letter Tai-Cai-Rong-Zi No. 88737515 dated September 13, 1999, a financial institution, while 
issuing a certificate of deposit balance, shall, in particular, watch the origins and outgoing of the deposit funds and the authenticity thereof. An 
application with misrepresented deposit or fund borrowed either directly or indirectly shall be rejected straight in a strict manner.

帳 戶 資 金 來 源 檢 核 表(由 行 員 詢 問 並 填 寫 ， 申 請 交 易 明 細 者 免 填)
Table of fund origin verification in the account (To be filled up by the teller through inquiry, not required in case of application of transaction details.)

一、檢視客戶L存款餘額證明申請書」填列證明書用途為:

    □就學    □繼承(免填第二及第三項)        □公司驗資/增資                 □其他(請詳述)

二、檢視資金來源為何:

    □存戶本人            □股東(已檢附相關證明文件)

    □其他(請詳述，如出資人姓名、名稱及關係等) 

三、前一、二項客戶「申請用途」與「資金來源」是否相符？是否有由借款資金(含存摺存款融資)轉入作為開立存

    款證明之情形

    □相符，且無借款資金(含存摺存款融資) 轉入作為開立存款證明之情形

    □不相符(請述明原因，並請婉拒申請)

手 續 費

Verification into the purpose of use by the customer in "Application for Certificate of Balance in Deposit"

     Schooling      Inheritance (Not required to fill up Items 2 and 3)     Verification of Company capital /Capital increase     Others (Please elaborate in detail)

Capital source found in verification：

   The depositor himself or herself        Shareholder (Already accompanied with supporting certificate(s) ) 

   Others (Please elaborate in detail, e.g., name, title of the investor and relationship, etc.)

In the preceding Paragraphs I, II, are the "Purposes of application" of the customer consistent with the "capital origin?"  Was there a fact that the capital came from 

borrowed funds (including conversion inward from passbook deposit) into the use to issue a deposit certificate? 

   Conforming，without funds found from borrowing (including passbook deposit financing) into the use to issue deposit certificate 

   Inconsistent (Please elaborate on the cause and reject the application

Handling charge Date of handling Person-in-charge (verification if registered seal) Accountant Supervisor
處 理 日 期 經 辦(核 對 印 鑑) 會 計 主 管

存    戶: 

身分證/統一編號:

電    話:

中華民國        年        月        日

(請蓋原留印鑑，申請英
 文證明請加註英文姓名)

_____________, 20____

Depositors：

Identity certificate /
Serial number of ID Card: 

Telephone: 

(Please affix the archived registered seal. Please additionally provide
  name in English in case of application for a certificate in English)

存款餘額，幣 別 :□ __________
存款存額 :幣 別 :   金額:□ __________ __________
交 易 明 細 ， 起 迄 期 間□ :__________～__________

Deposit balance, Currency: 

Deposit amount: Currency:                      Amount: 

Transactions in detail, starting and ending period

字第            號
File No.　

份    數

申請用途

戶    名

帳    號

證明日期

證明項目

帳戶資金來源

(申請交易明細及辦理繼承者免填)

Number of copy (ies)

Purposes of application

Name of account holder 
(A/C Name)

(A/C No.)

Execution Date

Contents of certificate

Sources of funds in the account 

(Not required in case of application for details 
of transaction and in case of inheritance)

108.09版

1. For□ Loss □Replacement of Registered Specimen Seal, please kindly cancel and revoke the 　registered seal retained at your Bank 

starting from __________, 20__ and replace it starting from today (with the new specimen seal certificate card duly filled up separately).  All 

contracts executed with your Bank with 　 the old registered seal should remain continuously valid.  The Applicant solely assumes all 

responsibility in full　 and shall hold Party A harmless and uninvolved.  The Applicant further agrees to handle the case in the manners as 

enumerated below:

2. Whereas□ Gold Passbook 　 of your Bank has been lost, the Applicant hereby applies for a re-issuance of a new Passbook.  In case 

of any disputes arising from the lost Passbook, the Applicant solely assumes all responsibility in full and holds the Bank harmless and 

uninvolved.  The Applicant further agrees to handle the case in the manners as enumerated below:

3. Handling charge: The Applicant agrees to pay all relevant fees exactly based on the standards/criteria specified by the Bank. In case 

of an amendment to the standards/criteria for handling charge(s), the Bank will keep the Applicant informed in writing or promulgate the 

post-amendment contents through the business premises or website sixty (60) days prior to the effective date, except another term which 

proves more in favor of the Applicant.  The Applicant is deemed to have acknowledged the amended contents unless the Applicant 

objects or terminates the contract before the amended contents come into effect. 

Attn.:

Land Bank of Taiwan Co., Ltd. 

Applicant:

Identity certificate number:

Key points for attention:

1. An Applicant who gets passbook lost and applies for annulment to stop payment and replacement shall duly handle the case with 

the retained registered seal and identity certificate in person.  

2. An Applicant who gets the registered seal lost and applies for replacement shall duly fill up the specimen seal certificate card handle 

the case with double identity certificates in person.  

3. Matters not specified in these key points for attention, if any, shall be duly handled in accordance with laws and ordinances 

concerned and the customs prevalent in the Bank.  

__________, 20__  

Verification of the seal Person-in-charge (verification of the identity)Teller-in-chargeAccountantSupervisor  

一、 茲因□遺失□更換印鑑，請於   年    月   日起將原留存 貴行印鑑註銷作廢，並自即日起更換新印鑑(另填新印鑑卡)，申請人在更換

以前與 貴行用舊印鑑所定各種契約仍屬繼續有效。如有糾葛申請人願負完全責任，與  貴行無涉，並依下列注意事項辦理。

二、 茲因遺失 貴行□黃金存摺，自申請日起止付並補發新存摺使用，嗣後如因掛失發生一切糾葛情事，均由申請人負完全責任與  貴

行無涉，並依下列注意事項辦理。

三、 手續費:申請人同意依貴行所訂手續費收費標準繳納相關費用。手續費收費標準之修改，貴行於生效日60日前以書面通知申請人

或將修改後內容於營業場所或於網站上公告，但有利於申請人者不在此限，申請人未於變更事項生效前異議而終止契約者，視同承認

該修改條款。

此致

臺灣土地銀行股份有限公司

申請人:                               

                                 

身分證統一編號:

注意事項:

1.申請人喪失存摺申請掛失止付及補發者，應憑其留存印鑑親自持身分證明文件辦理。

2.申請人喪失留存印鑑申請更換者，應填具印鑑卡，親自持雙重身分證明文件辦理。

3.本注意事項未規定者，依有關法令及一般銀行慣例辦理。

中華民國     年     月     日

驗印         經辦(核對本人)        主辦         會計       主管 

存款 餘額/存額 證明暨交易明細申請書
Application for Statement(s) of Deposit Balance/Deposit Amount Certificate and Transaction Details

依財政部88年09月13日台財融字第88737515號函規定金融機構辦理核發存款餘額證明，應請特加注意客戶存款資金
來源去向及其真實性，對於以不實存款資金或直接間接暫借頭寸以充驗資之用之客戶申請出具資金證明者，應嚴予
拒絕證明。
As required by the Ministry of Finance under its Letter Tai-Cai-Rong-Zi No. 88737515 dated September 13, 1999, a financial institution, while 
issuing a certificate of deposit balance, shall, in particular, watch the origins and outgoing of the deposit funds and the authenticity thereof. An 
application with misrepresented deposit or fund borrowed either directly or indirectly shall be rejected straight in a strict manner.

帳 戶 資 金 來 源 檢 核 表(由 行 員 詢 問 並 填 寫 ， 申 請 交 易 明 細 者 免 填)
Table of fund origin verification in the account (To be filled up by the teller through inquiry, not required in case of application of transaction details.)

一、檢視客戶L存款餘額證明申請書」填列證明書用途為:

    □就學    □繼承(免填第二及第三項)        □公司驗資/增資                 □其他(請詳述)

二、檢視資金來源為何:

    □存戶本人            □股東(已檢附相關證明文件)

    □其他(請詳述，如出資人姓名、名稱及關係等) 

三、前一、二項客戶「申請用途」與「資金來源」是否相符？是否有由借款資金(含存摺存款融資)轉入作為開立存

    款證明之情形

    □相符，且無借款資金(含存摺存款融資) 轉入作為開立存款證明之情形

    □不相符(請述明原因，並請婉拒申請)

手 續 費

Verification into the purpose of use by the customer in "Application for Certificate of Balance in Deposit"

     Schooling      Inheritance (Not required to fill up Items 2 and 3)     Verification of Company capital /Capital increase     Others (Please elaborate in detail)

Capital source found in verification：

   The depositor himself or herself        Shareholder (Already accompanied with supporting certificate(s) ) 

   Others (Please elaborate in detail, e.g., name, title of the investor and relationship, etc.)

In the preceding Paragraphs I, II, are the "Purposes of application" of the customer consistent with the "capital origin?"  Was there a fact that the capital came from 

borrowed funds (including conversion inward from passbook deposit) into the use to issue a deposit certificate? 

   Conforming，without funds found from borrowing (including passbook deposit financing) into the use to issue deposit certificate 

   Inconsistent (Please elaborate on the cause and reject the application

Handling charge Date of handling Person-in-charge (verification if registered seal) Accountant Supervisor
處 理 日 期 經 辦(核 對 印 鑑) 會 計 主 管

存    戶: 

身分證/統一編號:

電    話:

中華民國        年        月        日

(請蓋原留印鑑，申請英
 文證明請加註英文姓名)

_____________, 20____

Depositors：

Identity certificate /
Serial number of ID Card: 

Telephone: 

(Please affix the archived registered seal. Please additionally provide
  name in English in case of application for a certificate in English)

存款餘額，幣 別 :□ __________
存款存額 :幣 別 :   金額:□ __________ __________
交 易 明 細 ， 起 迄 期 間□ :__________～__________

Deposit balance, Currency: 

Deposit amount: Currency:                      Amount: 

Transactions in detail, starting and ending period

字第            號
File No.　

份    數

申請用途

戶    名

帳    號

證明日期

證明項目

帳戶資金來源

(申請交易明細及辦理繼承者免填)

Number of copy (ies)

Purposes of application

Name of account holder 
(A/C Name)

(A/C No.)

Execution Date

Contents of certificate

Sources of funds in the account 

(Not required in case of application for details 
of transaction and in case of inheritance)

108.09版

存0067 108.09. 1×50×1000本 21×29.7cm 模80g 菊8k (精)

注意事項:Key points for attention:

1.申請人喪失存摺申請掛失止付及補發者，應憑其留存印鑑親自持身分證明文件辦理。
An Applicant who gets passbook lost and applies for annulment to stop payment and replacement shall duly handle the case with the retained 
registered seal and identity certificate in person.  

2.申請人喪失留存印鑑申請更換者，應填具印鑑卡，親自持雙重身分證明文件辦理。
An Applicant who gets the registered seal lost and applies for replacement shall duly fill up the specimen seal certificate card handle the case with 
double identity certificates in person. 

3.本注意事項未規定者，依有關法令及一般銀行慣例辦理。
Matters not specified in these key points for attention, if any, shall be duly handled in accordance with laws and ordinances concerned and the customs 
prevalent in the Bank. 

注意事項:Key points for attention:

1.申請人喪失存摺申請掛失止付及補發者，應憑其留存印鑑親自持身分證明文件辦理。
An Applicant who gets passbook lost and applies for annulment to stop payment and replacement shall duly handle the case with the retained 
registered seal and identity certificate in person.  

2.申請人喪失留存印鑑申請更換者，應填具印鑑卡，親自持雙重身分證明文件辦理。
An Applicant who gets the registered seal lost and applies for replacement shall duly fill up the specimen seal certificate card handle the case with 
double identity certificates in person. 

3.本注意事項未規定者，依有關法令及一般銀行慣例辦理。
Matters not specified in these key points for attention, if any, shall be duly handled in accordance with laws and ordinances concerned and the customs 
prevalent in the Bank. 

一、 茲因 □遺失 □更換印鑑，請於      年      月      日起將原留存 貴行印鑑註銷作廢，並自即日起更換新印鑑(另填新印鑑

卡)，申請人在更換以前與  貴行用舊印鑑所定各種契約仍屬繼續有效。如有糾葛申請人願負完全責任，與  貴行無涉，

並依下列注意事項辦理。
For □Loss □Replacement of Registered Specimen Seal, please kindly cancel and revoke the registered seal retained at your Bank starting from 
__________, 20__ and replace it starting from today (with the new specimen seal certificate card duly filled up separately). All contracts executed 
with your Bank with the old registered seal should remain continuously valid.  The Applicant solely assumes all responsibility in full and shall hold 
Party A harmless and uninvolved.  The Applicant further agrees to handle the case in the manners as enumerated below.

二、 茲因遺失  貴行 □黃金存摺，自申請日起止付並補發新存摺使用，嗣後如因掛失發生一切糾葛情事，均由申請人負完全

責任與  貴行無涉，並依下列注意事項辦理。
Whereas □Gold Passbook of your Bank has been lost, the Applicant hereby applies for a re-issuance of a new Passbook. In case of any disputes 
arising from the lost Passbook, the Applicant solely assumes all responsibility in full and holds the Bank harmless and uninvolved. The Applicant 
further agrees to handle the case in the manners as enumerated below.

三、 手續費:申請人同意依貴行所訂手續費收費標準繳納相關費用。手續費收費標準之修改， 貴行於生效日60日前以書面通

知申請人或將修改後內容於營業場所或於網站上公告，但有利於申請人者不在此限，申請人未於變更事項生效前異議而

終止契約者，視同承認該修改條款。
Handling charge: The Applicant agrees to pay all relevant fees exactly based on the standards / criteria specified by the Bank. In case of an 
amendment to the standards / criteria for handling charge(s), the Bank will keep the Applicant informed in writing or promulgate the post-
amendment contents through the business premises or website sixty (60) days prior to the effective date, except another term which proves more 
in favor of the Applicant. The Applicant is deemed to have acknowledged the amended contents unless the Applicant objects or terminates the 
contract before the amended contents come into effect.

一、 茲因 □遺失 □更換印鑑，請於      年      月      日起將原留存 貴行印鑑註銷作廢，並自即日起更換新印鑑(另填新印鑑

卡)，申請人在更換以前與  貴行用舊印鑑所定各種契約仍屬繼續有效。如有糾葛申請人願負完全責任，與  貴行無涉，

並依下列注意事項辦理。
For □Loss □Replacement of Registered Specimen Seal, please kindly cancel and revoke the registered seal retained at your Bank starting from 
__________, 20__ and replace it starting from today (with the new specimen seal certificate card duly filled up separately). All contracts executed 
with your Bank with the old registered seal should remain continuously valid.  The Applicant solely assumes all responsibility in full and shall hold 
Party A harmless and uninvolved.  The Applicant further agrees to handle the case in the manners as enumerated below:

二、 茲因遺失  貴行 □黃金存摺，自申請日起止付並補發新存摺使用，嗣後如因掛失發生一切糾葛情事，均由申請人負完全

責任與  貴行無涉，並依下列注意事項辦理。
Whereas □Gold Passbook of your Bank has been lost, the Applicant hereby applies for a re-issuance of a new Passbook. In case of any disputes 
arising from the lost Passbook, the Applicant solely assumes all responsibility in full and holds the Bank harmless and uninvolved. The Applicant 
further agrees to handle the case in the manners as enumerated below:

三、 手續費:申請人同意依貴行所訂手續費收費標準繳納相關費用。手續費收費標準之修改， 貴行於生效日60日前以書面通

知申請人或將修改後內容於營業場所或於網站上公告，但有利於申請人者不在此限，申請人未於變更事項生效前異議而

終止契約者，視同承認該修改條款。
Handling charge: The Applicant agrees to pay all relevant fees exactly based on the standards / criteria specified by the Bank. In case of an 
amendment to the standards / criteria for handling charge(s), the Bank will keep the Applicant informed in writing or promulgate the post-
amendment contents through the business premises or website sixty (60) days prior to the effective date, except another term which proves more 
in favor of the Applicant. The Applicant is deemed to have acknowledged the amended contents unless the Applicant objects or terminates the 
contract before the amended contents come into effect.

黃金存摺掛失、補發、印鑑掛失及印鑑更換申請書

黃金存摺掛失、補發、印鑑掛失及印鑑更換申請書

Application for Report-for-Loss, Re-issuance of Gold Passbook 
and Replacement of Registered Specimen Seal  

Application for Report-for-Loss, Re-issuance of Gold Passbook 
and Replacement of Registered Specimen Seal  

此 致 To

此 致 To

股份有限公司
Land Bank of Taiwan Co., Ltd. 

股份有限公司
Land Bank of Taiwan Co., Ltd. 

申      請      人  Applicant :                                                                               

身分證統一編號  ID No. :   

住                    址 Address：

申請日期 Date of application : 中 華 民 國                                           年Yr                                         月Mo                                        日Dy

申      請      人  Applicant :                                                                               

身分證統一編號  ID No. :   

住                    址 Address：

申請日期 Date of application : 中 華 民 國                                           年Yr                                         月Mo                                        日Dy

(親自簽名並蓋原留印鑑，惟掛失印鑑更換新印鑑者，蓋新印鑑。)

驗印         經辦(核對本人)        主辦         會計       主管                                                                         

驗印         經辦(核對本人)        主辦         會計       主管                                                                         

108.12版

108.12版

戶                     名
Name of account holder

戶                     名
Name of account holder

帳          號
A/C#

帳          號
A/C#

□黃金存摺掛失暨補發Report-for-Loss, Re-issuance of Gold Passbook

□黃金存摺掛失暨補發Report-for-Loss, Re-issuance of Gold Passbook

喪 失 單 摺 內 容

喪 失 單 摺 內 容

Contents of the forfeited voucher passbook

Contents of the forfeited voucher passbook

補    發    內    容
Contents of re-issuance

補    發    內    容
Contents of re-issuance

單摺號碼:

單摺號碼

單摺號碼:

單摺號碼

Voucher passbook code:

Voucher passbook code:

Voucher passbook code:

Voucher passbook code:

餘         額:
Balance:

餘         額
Balance:

餘         額:
Balance:

餘         額
Balance:

印    鑑    式    樣
Patterns of the

registered seal

印    鑑    式    樣
Patterns of the

registered seal

舊印鑑式樣 Patterns of old registered seal

舊印鑑式樣 Patterns of old registered seal

新印鑑式樣 Patterns of new registered seal

新印鑑式樣 Patterns of new registered seal

遺    失    情    形
Facts of loss

遺    失    情    形
Facts of loss

遺    失    情    形
Facts of loss

遺    失    情    形
Facts of loss

日        期:
Date:

日        期
Date:

日        期:
Date:

日        期
Date:

緣         由:
Reasons:

緣         由
Reasons:

緣         由:
Reasons:

緣         由
Reasons:

□印鑑掛失暨更換新印鑑Report-for-Loss of Registered specimen seal, Re-issuance of New Registered specimen seal

□更換印鑑、戶名、代表人Replacement of Registered Specimen Seal, name of account holder, statutory representative

    (原戶名或代表人，僅更換印鑑者免填):

□印鑑掛失暨更換新印鑑Report-for-Loss of Registered specimen seal, Re-issuance of New Registered specimen seal

□更換印鑑、戶名、代表人Replacement of Registered Specimen Seal, name of account holder, statutory representative

    (原戶名或代表人，僅更換印鑑者免填):

(The original name of the account holder or representative. Leave this space blank in case of Replacement of Registered Specimen Seal):

(The original name of the account holder or representative. Leave this space blank in case of Replacement of Registered Specimen Seal):

編號:

編號:

Code

Code

(Sign and affix the originally retained registered seal here. Affix new registered
  seal here in case of annulment with replacement into new registered seal)

(親自簽名並蓋原留印鑑，惟掛失
印鑑更換新印鑑者，蓋新印鑑。)

(Sign and affix the originally retained 
registered seal here. Affix new registered 
seal here in case of annulment with 
replacement into new registered seal)


	頁面  1

